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Tot va començar el 23 de juny de 1974. Mossèn Jaume Gabarra, rector de Mont-roig, ens 

va suggerir a un grup de mont-rogenques/encs que, donat que als Països Catalans hi havia 

la tradició ancestral, que  a la vigília de Sant Joan, es celebrava una revetlla popular, amb 

foguerades i coets en tots els pobles i, aprofitant que a Reus feia un any que hi arribava 

la Flama del Canigó, seria una bona idea d’encendre les fogueres bastides per la canalla 

de Mont-roig, amb la Flama que venia del cor dels Pirineus: el Canigó. Així ho vam fer 

i, després de l’encesa d’una petita foguerada a la plaça encara del “Generalísimo” vam 

celebrar, per primer cop, l’arribada de la Flama del Canigó a Mont-roig. Sense saber-ho, 

havia nascut l’AVMR. I fins avui, que 50 anys ja ens contemplen!! 

 

L’any passat es va acomplir mig segle d’aquesta efemèride històrica l’AVMR i Ressò 

mont-rogenc ho va publicar per fer-ho saber als seus lectors. Poc després, el grup 

municipal d’ERC va demanar al consistori mont-rogenc que atorguessin a l’AV 

Muntanya Roja el Guardó d’Honor de la nostra Vila per aquests 50 anys de vida al servei 

de la llengua, la cultura i la història de Mont-roig. 

 

Doncs bé, el dilluns 13 de gener de 2025, al 4t punt de l’ordre del dia del plenari s’hi 

demanava d’aprovar el lliurament de l’esmentat Guardó d’Honor a l’AVMR. En nom de 

l’equip de govern la regidora de Cultura, Marimar Urisel, va presentar el punt per ser 

aprovat fent un ràpid repàs a les moltes activitats de l’Associació de Veïns en aquest mig 

segle. Irene Aragonès i Simó Gras van parlar en nom dels seus grups municipals (ERC i 

JUNTS, respectivament), donant suport a la petició d’aprovació del Guardó d’Honor, com 

un acte ben merescut de tants anys treballant pel poble i per al poble i, a més, d’una forma 

totalment altruista. 

 

Per unanimitat de les 17 regidores i regidors del consistori fou aprovat aquest punt, cosa 

que va emocionar molt als gairebé 20 membres de diferents juntes directives que fórem 

testimonis de l’acord del plenari. Especialment emotiu fou el moment en què vaig 
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anomenar els difunts de les juntes directives i dels molts col·laboradors que l’AVMR ha 

tingut en aquestes 5 dècades de vida. 

 

Per acabar, tot el consistori, amb els diferents membres de l’AVMR ens vam fer unes 

fotos, després d’haver rebut, per part del Sr. Alcalde un preciós gravat a l’aiguafort sobre 

Mont-roig, de l’artista local Lluís Fongrau i un pin d’or amb l’escut heràldic. Una jornada 

que mai no oblidarem! Absolut agraïment a tots els que han fet possible que hàgim rebut 

aquest Guardó d’Honor! Continuarem treballant per aquest poble, no perquè sigui el 

millor sinó perquè és el nostre. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


